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Protokół Nr V/2024 

V Sesja Rady Miejskiej w Brzesku  w dniu  31 lipca 2024 r. 

 

Rada Miejska w Brzesku 

Protokół Nr V/2024  

V Sesja w dniu 31 lipca 2024 

Miejsce posiedzenia: sala posiedzeń UM w Brzesku ul. Bartosza Głowackiego 51. 

Obrady rozpoczęto 31 lipca 2024 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 10:50 tego samego dnia 

W posiedzeniu wzięło udział 20 członków 

Obecni: 

1. Bogusław Babicz 

2. Barbara Borowiecka 

3. Dariusz Bruc 

4. Franciszek Brzyk 

5. Rafał Cichoński 

6. Jadwiga Dadej 

7. Janusz Filip 

8. Krystyna Gibała 

9. Roman Gurgul 

10. Seweryn Kozub 

11. Adam Kwaśniak 

12. Anna Lubowiecka 

13. Zbigniew Łanocha 

14. Agnieszka Mastalska-Sowa 

15. Agata Podłęcka 

16. Bogusław Sambor 

17. Daniel Szczupał 

18. Kamil Trąba 
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19. Bartłomiej Turlej 

20. Adrian Zaleśny 

Nieobecny Radny Piotr Duda  

Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Obradom V Sesji Rady Miejskiej w Brzesku przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej 

Adrian Zaleśny, który powitał wszystkich zaproszonych gości, mieszkańców, przybyłych na 

obrady sesji Rady Miejskiej w Brzesku , kadencji 2024-2029. 

Otwieram V sesję Rady Miejskiej w Brzesku kadencji 2024-2029 zwołaną na dzień dzisiejszy, tj. 

31 lipca 2024 roku. Podstawa prawna zwołania sesji to jest art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie 

gminnym. Tekst Jednolity. Dziennik Ustaw z 2024 roku. Pozycja 609. §3. ust. 1 regulaminu Rady 

Miejskiej w Brzesku stanowiącego załącznik numer 5 do Statutu Gminy Brzesko. Dziennik 

Urzędowy Województwa Małopolskiego numer 468, pozycja 3091 ze zmianami. 

Witam serdecznie Panie i Panów radnych. 

Witam Burmistrza Brzeska, Pana Tomasza Latochę. 

Witam Zastępcę Burmistrza Brzeska, Pana Grzegorza Bracha. 

Witam Skarbnik Gminy Brzesko, Panią Celinę Łanochę. 

Witam serdecznie przedstawicieli służb mundurowych, zastępcę Komendanta Powiatowego 

Państwowej Straży Pożarnej w Brzesku, Starszego Brygadiera, Pana Andrzeja Kuftę. 

Witam Zastępcę Komendanta Powiatowego Policji w Brzesku, Pana Nadkomisarza Andrzeja 

Górkę.  

Witam serdecznie Prezesa Zarządu MPK w Brzesku, Pana Pawła Pabiana. 

Witam serdecznie Panią Dyrektor Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu, Panią Urszulę Białkę. 

Uprzejmie informuję, że obrady sesji są nagrywane i transmitowane publicznie.  

Szanowni Państwo, uprzejmie informuję, że na podstawie listy obecności w sesji uczestniczy 20 

radnych na ogólną liczbę 21 radnych.  

Głosowano w sprawie 

Sprawdzenie obecności 

Wyniki głosowania 
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OBECNY: 20, NIEOBECNY: 1 

Wyniki imienne 

OBECNY (20) 

Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Rafał Cichoński, Jadwiga 

Dadej, Janusz Filip, Krystyna Gibała, Roman Gurgul, Seweryn Kozub, Adam Kwaśniak, Anna 

Lubowiecka, Zbigniew Łanocha, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Bogusław Sambor, 

Daniel Szczupał, Kamil Trąba, Bartłomiej Turlej, Adrian Zaleśny 

NIEOBECNY (1) 

Piotr Duda 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdzam,  że obrady są prawomocne. 

Ad. 2. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny - otrzymaliście Państwo porządek  

w zawiadomieniu, jest dostępny na Państwa tabletach.  

Czy w związku z tym są jakieś pytania lub propozycje zmiany? 

W dyskusji wzięli udział: 

• Tomasz Latocha (Burmistrz Brzeska) 

Szanowny Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. 

Prośba o dokonanie zmian w porządku obrad. Proszę o wycofanie projektu uchwały, nad którym 

dzisiaj mieliśmy pracować, tj. udzielenie dotacji celowej dla Parafii Rzymskokatolickiej pod 

wezwaniem św. Marii Magdaleny i św. Stanisława Biskupa Męczennika w Szczepanowie na 

prace konserwatorskie i restauratorskie. Tutaj akurat nie udało się jeszcze parafii zdobyć 

wszystkich dokumentów wymaganych do rozpoczęcia prac. Termin zachowujemy tutaj do 

października. Jest czas na ogłoszenie przetargu, stąd też prośba o wycofanie. A w zamian za to 

prosiłbym, aby na początku wprowadzić uchwałę w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy 

Brzesko na rok 2024. Jest tu kilka kwestii porządkowych.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny Czy są jeszcze jakieś propozycje? 

Nie widzę. W takim razie bardzo proszę, może w pierwszej kolejności o głosowanie 

wprowadzenia uchwały dotyczącej zmiany uchwały budżetowej gminy Brzesko na rok 2024. 

 Głosowano w sprawie 
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zmiany w  porządku obrad sesji , wprowadzenie w pkc.10 ppkt "d"  projektu uchwały w sprawie 

zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Brzesko na rok 2024. 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (20) 

Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Rafał Cichoński, Jadwiga 

Dadej, Janusz Filip, Krystyna Gibała, Roman Gurgul, Seweryn Kozub, Adam Kwaśniak, Anna 

Lubowiecka, Zbigniew Łanocha, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Bogusław Sambor, 

Daniel Szczupał, Kamil Trąba, Bartłomiej Turlej, Adrian Zaleśny 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Duda 

Uchwała została wprowadzona do porządku obrad w punkcie dziesiątym, litera D. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny zarządzam przeprowadzenie głosowania 

dotyczącego zdjęcia z porządku obrad uchwały w punkcie 10C dotyczącej udzielenia dotacji 

celowej Parafii Rzymskokatolickiej pod wezwaniem św. Marii Magdaleny i św. Stanisława 

Biskupa Męczennika w Szczepanowie. 

 Głosowano w sprawie 

zdjęcia z porządku obrad sesji w pkc. 10 ppkt "c" projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji 

celowej Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Marii Magdaleny i św. Stanisława BM w 

Szczepanowie na prace konserwatorskie, restauratorskie, roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do Gminnej Ewidencji Zabytków. 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 
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ZA (20) 

Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Rafał Cichoński, Jadwiga 

Dadej, Janusz Filip, Krystyna Gibała, Roman Gurgul, Seweryn Kozub, Adam Kwaśniak, Anna 

Lubowiecka, Zbigniew Łanocha, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Bogusław Sambor, 

Daniel Szczupał, Kamil Trąba, Bartłomiej Turlej, Adrian Zaleśny 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Duda 

Uchwała została zdjęta z porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny  odczytał porządek obrad V sesji : 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Wnioski i pytania do Posłów, Senatorów, Radnych Sejmiku Województwa Małopolskiego, 

Starosty Brzeskiego, Burmistrza Brzeska, Komendanta Powiatowego Policji, Komendanta 

Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej oraz zaproszonych gości. 

4. Informacja na temat uwag zgłoszonych do protokołów z obrad sesji Rady Miejskiej odbytych 

w dniach 26 czerwca 2024 r. i 15 lipca 2024 r. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Brzeska z działalności w okresie międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie Burmistrza Brzeska z realizacji uchwał Rady Miejskiej za okres od ostatniej sesji. 

7. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy Brzesko w 2023 

r. (Komenda Policji w Brzesku, Państwowa Straż Pożarna w Brzesku, Ochotnicza Straż Pożarna ). 

8. Informacja o realizacji zadań inwestycyjnych i remontowych realizowanych w I półroczu 2024 

r. 

9. Zapoznanie się i ocena raportu z wykonania w 2023 roku gminnego programu profilaktyki  

i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii i efektów jego 

realizacji. 
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10. Podjęcie uchwał w sprawach: 

 a) zmiany uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem 

lub zarządzającym jest Gmina Brzesko udostępnionych dla wszystkich operatorów 

i przewoźników oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów; 

 b) zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego programu Rewitalizacji Gminy Brzesko na 

lata 2022-2029; 

 c) udzielenia dotacji celowej Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Marii Magdaleny i św. 

Stanisława BM w Szczepanowie na prace konserwatorskie, restauratorskie, roboty budowlane 

przy zabytku wpisanym do Gminnej Ewidencji Zabytków. (punkt zdjęto z porządku obrad) 

 d) zmiany uchwały Budżetowej Gminy Brzesko na rok 2024. 

11. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Brzesku w sprawie udzielonych odpowiedzi 

na interpelacje i zapytania w okresie międzysesyjnym. 

12. Interpelacje Radnych. 

13. Zapytania radnych. 

14. Zapytania przewodniczących jednostek pomocniczych Gminy i odpowiedzi na nie. 

15. Wolne wnioski i zapytania. 

16. Zamknięcie obrad sesji. 

Ad. 3. Wnioski i pytania do Posłów, Senatorów, Radnych Sejmiku Województwa 

Małopolskiego, Starosty Brzeskiego, Burmistrza Brzeska, Komendanta Powiatowego Policji,  

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny czy ktoś z Państwa w tym punkcie chciałby 

zabrać głos? 

W dyskusji wzięli udział: 

• Anna Lubowiecka (Przewodnicząca Komisji  Budżetu i Finansów Rady Miejskiej 

w Brzesku ) 

Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo Radni. Ja chcę zabrać głos w 

temacie, który już poruszałam podczas dwóch ostatnich sesji w maju i w czerwcu. Mianowicie 

chodzi tutaj cały czas o przetaczający się niezwykle intensywnie transport drogą 1340K 

Mokrzyska-Radłów. Obserwujemy niesamowicie wzmożony ruch tych samochodów i w związku 

z tym mam pytanie do Pana Starosty Powiatu Brzeskiego. Czy ten czas to jest czas przejściowy, 

lub okres , w którym te samochody będą jeździć i to w jakimś momencie się zakończy?, bo 
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mieszkańcy zgłaszają nieustannie niezwykle intensywny ruch tych pojazdów. Mówią  

o ogromnych wstrząsach, drganiach. Obserwujemy również, że drogi są coraz bardziej 

zniszczone, popękany jest asfalt. Wiem, że były przygotowywane drogi alternatywne ze 

wzmocnioną podbudową, więc pytania są również dlaczego te samochody nie jeżdżą tymi 

wskazanymi drogami?. Jeszcze mam prośbę nieustanną do przedstawiciela Policji, aby również 

ten ruch kontrolować. Chodzi mi tutaj oczywiście o prędkość tych samochodów. Bardzo proszę 

 i mam nadzieję, że będzie to moje pytanie przekazane do Pana Starosty i Pan Starosta w jakiś 

sposób się do tego ustosunkuje. Dziękuję bardzo.  

• Agnieszka Mastalska-Sowa (Radna Rady Miejskiej w Brzesku) 

Ja mam też pytanie do Starostwa Powiatowego,  przekazane mi przez rodziców dzieci  

i młodzieży licealnej. Chodzi o boisko sportowe przy szkole na Zielonce. W obecnej sytuacji  

mało jest boisk ogólnodostępnych do gry w piłkę. Część szkółek sportowych nie pracuje  

w normalnym trybie.  

Jakieś miejsca,  właśnie takie do czynnego wypoczynku przydałyby się. I to boisko cały czas jest 

zamknięte i otwierane jest tylko w momencie, kiedy są jakieś rozgrywki,  czy zorganizowane 

imprezy. Głównie to dotyczy ludzi z Zielonki, którzy by tam chętnie spędzali troszkę czasu. 

Chciałam zapytać,  czy istnieje możliwość wyznaczenia godzin, np. otwarcia  ogólnej dostępności 

boiska na okres np. do końca wakacji. Dziękuję bardzo. 

 

Ad. 4. Informacja na temat uwag zgłoszonych do protokołów z obrad sesji Rady Miejskiej 

odbytych w dniach 26 czerwca 2024 r. i 15 lipca 2024 r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny do Biura Rady nie wpłynęły żadne uwagi do 

protokołów z obrad sesji Rady Miejskiej odbytych w dniach 26 czerwca 2024 r. i 15 lipca 2024 

r. W związku z tym stwierdzam, że protokoły zostały przyjęte. 

Ad.5. Sprawozdanie Burmistrza Brzeska z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny  na tabletach Radnych zamieszczone zostało 

sprawozdanie  jw. 

Czy w związku z przesłanymi materiałami ze strony Państwa radnych są jakieś pytania?. Nie 

widzę zgłoszeń. 

Sprawozdanie zostało przyjęte. 

Ad. 6. Sprawozdanie Burmistrza Brzeska z realizacji uchwał Rady Miejskiej za okres od 

ostatniej sesji. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny  podobnie jak w poprzednim przypadku mają 

Państwo zamieszczone materiały w e-Sesji. Zostały do Państwa przesłane. Czy w związku  

z przesłanymi materiałami są jakieś pytania?. Nie widzę zgłoszeń. 

 Sprawozdanie zostało przyjęte. 

Ad. 7. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy Brzesko w 

2023 r. (Komenda Policji w Brzesku, Państwowa Straż Pożarna w Brzesku, Ochotnicza Straż 

Pożarna ). 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny -  informacje przedstawią Komenda Powiatowa 

Policji w Brzesku, Państwowa Straż Pożarna w Brzesku oraz informację dotyczącą Ochotniczych 

Straży Pożarnych na terenie gminy Brzesko.  

Informację o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy Brzesko w 2023 

r. Państwowej Straży Pożarnej w Brzesku – przedstawił Zastępca Komendanta Powiatowego 

Państwowej Straży Pożarnej w Brzesku, Starszego Brygadier, Pan Andrzej Kufta. 

( Prezentacja oraz Treść całej w/w wypowiedzi znajduje się w nagraniu z przedmiotowej sesji w 

systemie elektronicznym) 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny Bardzo dziękuję Panie Komendancie, czy 

Państwo radni mają jakieś pytania? 

Nie widzę zgłoszeń. 

• Tomasz Latocha (Burmistrz Brzeska) 

Proszę Państwa, myślę, że to jest też dobry moment, żeby podziękować na ręce Pana 

Komendanta naszym strażakom zawodowym za ich codzienną pracę 24 godziny na dobę. 

Niezależnie od pogody, czy jest upał, czy deszcz, czy mróz nasi strażacy zawsze są gotowi i niosą 

pomoc tym, którzy potrzebują. To są nasi mieszkańcy, ale to też są mieszkańcy, czy osoby 

przejeżdżające przez teren naszej gminy. Wiemy, że jest autostrada, jest węzeł. To też powoduje 

dodatkową ilość zdarzeń, niestety bardzo niebezpiecznych, wymagających bardzo 

specjalistycznych umiejętności, specjalistycznego sprzętu. Bardzo dziękujemy za Waszą służbę, 

dziękujemy za współpracę z naszymi Ochotniczymi Strażami Pożarnymi. Tak jak Pan Komendant 

świetnie zorientowany wspomniał, jest ich dziewięć. Myślę, że ich wyposażenie dzięki staraniom 

Rady Miejskiej, Urzędu Miejskiego, pracowników, którzy zajmują się właśnie obsługą naszych 

straży pożarnych jest bardzo dobre. Przypomnę, że dysponujemy na terenie gminy w naszym 

systemie Ochotniczych Straży Pożarnej dwoma samochodami ciężkimi ratowniczymi. Po 5 tys. 

litrów wody, każdy z nich cztery napędy posiada, więc ich zdolności trakcyjne, terenowe są 

znaczne. Został tabor w sposób znaczący odnowiony. Jeszcze pięć lat temu, zaczynając moją 
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pracę w samorządzie, ja tylko przypomnę, że były to samochody czterdziestoletnie w większości. 

Był w Jadownikach, pięciotysięcznej miejscowości czterdziestoletni Mercedes, w Porębie 

czterdziestoletni Mercedes, w Szczepanowie Star 200 z 1989 roku, czy też w Brzesku samochód, 

który nie przeszedł przeglądu z uwagi na postępującą znacznie korozję. Brakowało samochodów 

w niektórych miejscowościach, tam gdzie były dobre tradycje pożarnicze, tak jak Bucze, dzisiaj 

ten samochód tam się znajduje. Bardzo przy tej okazji dziękuję naszym strażakom ochotnikom, 

zarządom wszystkich Ochotniczych Straży Pożarnych i Zarządowi Gminnemu Związku 

Ochotniczych Straży Pożarnych. Cieszę się, że wśród rady są też strażacy ochotnicy zawsze 

zaangażowani, też gotowi nieść pomoc. Panu Komendantowi dziękuję za opiekę nad naszymi 

strażakami, za świetną współpracę i wszystkie przeprowadzone akcje szkoleniowe. Myślę, że 

możemy też być dumni proszę Państwa z tego faktu, że w większości naszych Ochotniczych 

Straży Pożarnych działają już dziecięce i młodzieżowe drużyny pożarnicze. W ostatnim czasie 

powstało ich naprawdę sporo, nawet miejscowości stosunkowo niewielkie, tak jak Wokowice, 

które liczą zaledwie 500 mieszkańców mają przepiękną dziecięcą i młodzieżową drużynę 

pożarniczą, która zdobywa laury na szczeblu gminy i powiatu, wygrywając niejednokrotnie 

zawody i sprawnościowe i zawody właśnie stricte pożarnicze. Pięknie działa drużyna w Jasieniu. 

Tutaj należą się wielkie ukłony naszemu koledze, byłemu radnemu, Panu Leszkowi Klimkowi. 

Świetna drużyna w Porębie Spytkowskiej, w Jadownikach, w Szczepanowie. 

Mam nadzieję, że te wzorce będą rozpowszechniane wśród kolejnych jednostek, bo cóż,  

z dobrego sprzętu, tutaj świetnego wyposażenia remiz, jeżeli nie będzie nowego narybku. Tak 

jak Pan Komendant powiedział, czym skorupka nasiąknie, tym później trąci. Dziękuję Panie 

Komendancie. 

Zastępca Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Brzesku, Starszy 

Brygadier,  Andrzej Kufta 

Dziękuję Panie Burmistrzu. Oczywiście przekażę swoim kolegom te podziękowania i wzajemnie  

z naszej strony dla Pana też wyrazy uznania, bo widać Pana ciężką pracę na rzecz dobrego stanu 

ochrony przeciwpożarowej Miasta i Gminy Brzesko. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny Panie Komendancie, ja oczywiście w imieniu 

swoim, w imieniu Państwa radnych przyłączam się do życzeń i podziękowań złożonych przez 

Pana Burmistrza, także wielkie ukłony dla Panów. Mam jeszcze jedno pytanie dotyczące, no 

pewnie spoza tego obszaru, który jest zawarty w informacji. Natomiast wiemy, że w trakcie 

realizacji jest budowa Komendy Powiatowej Policji, z czego bardzo się cieszymy. Pytanie, co  

z Komendą Państwowej Straży Pożarnej?,  Czy to zadanie ma szansę na realizację w przeciągu 

najbliższych lat? Czy są jakieś kroki w tym kierunku czynione i czy coś wiemy? 
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Zastępca Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Brzesku, Starszy 

Brygadier,  Andrzej Kufta 

Tak. Mamy taką nadzieję, że to zagadnienie rozwija się dobrze. Jesteśmy w trakcie 

przejmowania działki, bo warunkiem poczynienia inwestycji jest to, że ta działka musi być naszą 

własnością. W ostatnich rozmowach z Komendantem Wojewódzkim prognozuje się, że być 

może rozpoczęcie inwestycji będzie możliwe w 2027 roku, bo tam były jakieś przesunięcia 

programów finansowych. Mówię być może, bo to się jeszcze nie stało, ale żyjemy tą nadzieją. 

Tak będąc przy głosie Drodzy Państwo, no tragiczne budynki, porządny sprzęt, wspaniali 

strażacy. Tak jest, takie jest motto tej naszej straży pożarnej. Tym strażakom zawodowym, 

świetnym w Brzesku naprawdę należą się lepsze warunki. Nie komendantom, tym strażakom. 

Dziękuję. 

 Anna Lubowiecka (Przewodnicząca Komisji  Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  

w Brzesku ) 

Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo Radni. 

Skoro jesteśmy tutaj przy temacie straży?, Zarówno zawodowej, jak i ochotniczej straży, również 

z mojej strony podziękowania za tą ciężką pracę, bo to niezwykle trudna misja. Natomiast ja 

chciałam zapytać o rzecz dotyczącą szczepanowskiej jednostki. Nasza jednostka jest w Krajowym 

Systemie Ratownictwa Gaśniczego, podobnie jak druga jednostka w gminie Brzesko, jednostka 

Jadowniki. Chodzi mi przede wszystkim o stan budynku, w którym siedziba ma właśnie 

szczepanowska jednostka. 

Pomijam już tutaj sprawy własnościowe, bo jest to dosyć skomplikowane, natomiast część 

bojowa oczywiście utrzymywana jest przez gminę Brzesko i wszelkie nakłady właśnie dotyczące 

działalności bojowej skupiają się jak gdyby na samej gminie. To budynek stary, zresztą na pewno 

Pan Burmistrz doskonale zna, jako,  że przecież jest również członkiem tej jednostki. Ale nasi 

strażacy ciągle zwracają na to uwagę i ciągle podkreślają, o zły stan jednak tego budynku, 

budowanego w latach 50. Czy w ogóle jest jakaś nadzieja Panie Burmistrzu, jakaś szansa na to, 

żeby ten stan uległ zmianie, uległ poprawie? Bardzo prosiłabym o jakąś krótką odpowiedź. 

• Tomasz Latocha (Burmistrz Brzeska) 

Pani radna doskonale zna sytuację Ochotniczej Straży Pożarnej w Szczepanowie. Budynek jest 

własnością Stowarzyszenia Ochotnicza Straż Pożarna w Szczepanowie i my partycypujemy 

finansowo w utrzymaniu tego budynku, ale tylko w zakresie części bojowej, bo taką mamy 

jedynie możliwość. Strażacy mają dosyć dobry statut. W ramach tego statutu prowadzona jest 

działalność gospodarcza polegająca na wynajmie pomieszczeń, pozostałych pomieszczeń, czy 

części pomieszczeń. Oczywiście te przychody nie są wystarczające, aby móc samodzielnie 
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udźwignąć inwestycje. W tym momencie sytuacja wygląda w ten sposób. Jakiś czas temu gmina 

Brzesko zakupiła samochód ciężki, samochód pożarniczy wymieniając tego STAR-a 200, bo tam 

jest MAN, 5 tysięcy litrów wody. Dodatkowo, bo to był jakby początek. Dodatkowo był STAR, był 

MAN GBA 1/10 z bardzo małą beczką, wysoko zawieszony, krótki, niezbyt  idealny, ale 

przynajmniej na działania, które ci strażacy wykonują. I stąd też podjęliśmy tutaj współpracę w 

tym zakresie z Komendą Powiatową Państwowej Straży Pożarnej. Został przekazany przez Pana 

Komendanta przy współpracy z Komendantem Wojewódzkim samochód średni ratowniczy, też 

MAN GBA 2,5 tysiąca litrów wody, czteronapędowy. I tam znajdują się jeszcze dwa samochody 

 i sugestią moją przede wszystkim do strażaków było to, aby jeden z tych samochodów zbyć. 

chociażby tego MAN-a 1/10. Za środki, które ze sprzedaży jego mogłyby być uzyskane, można 

byłoby przeznaczyć na wkład własny do projektów, jeżeli takowe by ruszały, chociażby w 

Urzędzie Marszałkowskim. Wiemy, że przez pewien czas tych środków unijnych nie było, ale 

rusza nowy program operacyjny. Pomału środki mam nadzieję będą się pokazywać. i to jest 

dobry czas i dobry impuls, dobry moment do tego, aby nasi ochotnicy zdecydowali się na 

sprzedaż jednego z pojazdów, bo cztery nie są potrzebne. Część tych środków przeznaczyli 

właśnie na dokumentację projektową i wkład własny do projektu. A myślę, że ta część, która by 

ewentualnie przypadała na część bojową, stricte mówimy tutaj o garażach, to pewnie Wysoka 

Rada przy swoim zrozumieniu sytuacji na pewno, na pewno nie odmówiłaby tutaj wsparcia, 

jeżeli taki model finansowania mógłby powstać. I to jest chyba jedyna formuła, która jest 

możliwa do realizacji. Przede wszystkim to jest jedyna straż, która ma na własność budynek. 

Tam, gdzie są to budynki gminne, no to my ponosimy wszystkie koszty, staramy się realizować 

projekty. W Szczepanowie akurat ta specyfika jest troszeczkę inna. No niestety koszty 

utrzymania coraz bardziej rosną. Widzimy przez kilka lat, jak bardzo mocno wzrosły koszty 

energii elektrycznej, ogrzewania, gazu. No wiemy, że te budynki, również garaże muszą być 

ogrzewane przecież, żeby woda nie zamarzła, pompy. 

Ten sprzęt musi być sprawny do wyjazdu. Tym bardziej, że jest to jednostka krajowego systemu 

 i dużo wyjazdów jest właśnie nocnych, głównie na autostradę, bo pewnie jakieś 70% wszystkich 

czynności to jest autostrada, ale tutaj musi być ruch moim zdaniem ze strony Zarządu 

Ochotniczej Straży Pożarnej i polegający sugerowałbym na zbyciu jednego, zbędnego, starszego 

pojazdu i środki przeznaczyć na remont remizy. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny podziękował Zastępcy Komendanta 

Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Brzesku, Panu Andrzejowi Kufta za 

przedstawienie informacji Radzie Miejskiej.  

Poinformował iż, mamy na dzisiejszej sesji obecnego Zastępcę Komendanta Powiatowego 

Policji, Pana Nadkomisarza Andrzeja Górkę. Panie Komendancie, czy możemy prosić  

o przedstawienie informacji?. 
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Nadkomisarz Andrzej Górka -   Panie Burmistrzu, Szanowne Panie, Panowie Radni, Drodzy 

Zaproszeni Goście. Całość dokumentacji przesłaliśmy do Państwa, żeby Państwo również się  

z tym zapoznali. W uzupełnieniu chciałbym tylko dodać, że rok 2023 był rokiem ciężkim, jeżeli 

chodzi o policję. Bardzo dziękuję za zaangażowanie ze strony tutaj gminy Brzesko, Pana 

Burmistrza, Szanownych Drogich Radnych, za również dofinansowanie nas jako formacji. 

Chciałem przekazać, że w 2023 roku na drogach powiatu brzeskiego miały miejsce 638 kolizji. 

Było również 43 wypadki, w których 8 osób zginęło, a 66 zostało rannych. Jeżeli chodzi o miasto 

Brzesko, jedna osoba zginęła i 10 zostało rannych. W mieście Brzesku było 10 wypadków i 185 

kolizji drogowych. Żeby nie przedłużać bardzo dziękuję. Chciałbym jeszcze tutaj podziękować 

Panu Burmistrzowi za przekazany sprzęt, który został nam wręczony na uroczystym Święcie 

Policji, które miało miejsce w zeszły piątek. Jeżeli chodzi o pytania, bardzo proszę Państwa 

radnych,  z chęcią odpowiem. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny Bardzo dziękuję Panie Komendancie. Szanowni 

Państwo, czy w tej części ktoś z Pań i Panów Radnych chciałby zabrać głos? 

Nie widzę pytań. 

W takim razie Panie Komendancie bardzo dziękujemy. 

• Tomasz Latocha (Burmistrz Brzeska) 

Proszę Państwa, bardzo dziękuję Panu Komendantowi za wystąpienie. Mamy oczywiście 

prezentację bardzo szczegółową i profesjonalnie przygotowaną również, tak jak w przypadku 

Straży Pożarnej. Widzimy tutaj wszystkie statystyki, zaangażowanie, wszystkie podejmowane 

akcje. Mówimy tutaj o akcjach, nie tylko tych stricte działaniach fizycznie strażaków, ale tej 

prewencji jest bardzo dużo i ona jest niezwykle potrzebna. W związku z tym, że Święto Policji 

odbyło się niedawno, również na ręce Pana Komendanta chcieliśmy złożyć życzenia. Żałuję, że 

nie mogłem uczestniczyć w tej pięknej uroczystości, ale cieszę się, że odbyła się na terenie 

obiektu gminnego Regionalnego Centrum Kulturalno-Bibliotecznego. Mam nadzieję, że tam nasi 

policjanci i goście zaproszeni z województwa czuli się dobrze. Oczywiście deklarujemy tutaj 

dalszą współpracę, staramy się na miarę naszych skromnych możliwości wspierać, czy to z 

zakupu sprzętu. A przypomnijmy, że chociażby komenda, która w tym momencie powstaje, to 

też jest działka, która została  zakupiona  wspólnie z  gminą Brzesko. Droga, która do tej 

komendy jest zbudowana to również były czynności związane z wykupem od kilku właścicieli, 

aby tą drogę poszerzyć i z zaangażowaniem również samorządu gminnego. Również sprzęty 

związane z profilaktyką, alkomaty i inne rzeczy, ale to też są wspólne szkolenia na poziomie 

profilaktyki, które są organizowane w ramach współpracy międzysektorowej. Bardzo dziękujemy 

tutaj za też uczestnictwo, aktywne uczestnictwo, to prewencyjne i współpracę w tym zakresie. 

Bardzo za współpracę dziękujemy, gratulujemy pięknego święta i życzymy pomyślności  
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w dalszym działaniu na rzecz bezpieczeństwa naszych mieszkańców i osób przejeżdżających 

przez gminę Brzesko. 

Dziękujemy bardzo Panie Komendancie. Wszystkiego dobrego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny Czy w tym punkcie jeszcze w sprawie 

ochotniczych straży Pożarnych Pan Burmistrz coś będzie chciał dodać? 

• Tomasz Latocha (Burmistrz Brzeska) 

Myślę, że dosyć płynnie ten punkt wyczerpany, a nasze jednostki mają się dobrze. Oczywiście ta 

bieżąca praca i zużycie sprzętu następuje. To jest kwestia umundurowania, kwestie 

dodatkowego sprzętu. Wiadomo, to wszystko się zużywa podczas różnego rodzaju akcji. Ale to 

też tak, jak tutaj wspomniała Pani radna Lubowiecka, różne problemy są na obiektach, 

wiadomo. Tak jak w domu, tak jak w budynkach użytkowności publicznej, też wszystko się 

niszczy, wszystko się starzeje i wymaga stosownych nakładów. No niestety te koszty są duże, ale 

myślę, że na tyle, ile nas stać na bezpieczeństwie oszczędzać nie należy i z naszej strony myślę, 

że tutaj widać taki rozsądek gospodarski i starania związane ze współpracą ze strażami i opieką 

nad nimi. Bardzo dziękuję. 

• Anna Lubowiecka (Przewodnicząca Komisji  Budżetu i Finansów Rady Miejskiej 

w Brzesku ) - (Ad Vocem) 

Ja tak ad vocem Panie Burmistrzu, ponieważ wystąpiłam tutaj jakby z problemem, tak?, bo 

problem rzeczywiście jest, ale no nie  podkreśliłam również tego, że te faktycznie starania 

względem naszych Ochotniczych Straży są ogromne i na przestrzeni tych kilku lat to jest po 

prostu, że tak się wyrażę kosmos w stosunku do tego co było. Rzeczywiście te straże są 

wyposażone zarówno w samochody, jak i w sprzęt gaśniczy. Także tutaj ogromne 

podziękowania, że starania z tej strony są ogromne. 

 

• Tomasz Latocha (Burmistrz Brzeska) 

Proszę Państwa, ja myślę, że to jest wspaniała praca wszystkich Państwa radnych i poprzedniej 

kadencji. Mam nadzieję również tej, współpracowników, ale przede wszystkim trzeba docenić 

tutaj działalność strażaków i pamiętać, że ci strażacy działają w systemie wolontariackim. Nawet 

jeżeli otrzymują środki za tą godzinę udziału w akcji pożarniczej, czy też większość tych 

strażaków oddaje to na działalność statutową, przeznacza te środki na działalność statutową 

swoich jednostek na szkolenie, na dodatkowe wyposażenie. Także to są wielkie ukłony dla nich, 

bo na to zasługują. Też nie patrzą na porę dnia, czy nocy, zostawiają swoje obowiązki domowe, 

gospodarskie. Każdy ma coś w domu do zrobienia, pewnie niejeden wolałby odpocząć w tym 
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czasie, a poświęca się ratując innych. Natomiast cyfrowo, to już ostatnie zdanie myślę, że na 

temat straży pożarnych. W ostatniej kadencji proszę Państwa wymieniliśmy 11 samochodów 

pożarniczych. Został również w Porębie Spytkowskiej dzięki tutaj aktywności Pana 

Przewodniczącego zakupiony quad ze środków większości Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska, przy oczywiście wsparciu również skromnych środków samorządowych. Ale 

naprawdę sytuacja taboru, sprzętu, wyposażenia jest świetna. No z tym, że oczywiście tak jak 

powiedziałem, to się wszystko starzeje i sukcesywnie będzie musieć podlegać pewnym 

korektom. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny czy są jakieś pytania? Nie widzę zgłoszeń, 

zamykam punkt siódmy, przechodzimy do punktu ósmego. 

Ad. 8. Informacja o realizacji zadań inwestycyjnych i remontowych realizowanych w I półroczu 

2024 r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny - Informacja o realizacji zadań inwestycyjnych 

 i remontowych realizowanych w pierwszym półroczu 2024 roku. Otwieram dyskusję. Czy ktoś  

z Pań i Panów radnych chciałby zabrać głos? 

Nie widzę zgłoszeń. 

Zamykam punkt ósmy. 

Ad. 9. Zapoznanie się i ocena raportu z wykonania w 2023 roku gminnego programu 

profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii  

i efektów jego realizacji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny - Raport z realizacji Gminnego Programu 

Profilaktyki mają państwo zamieszczony w materiałach. Czy Pan Burmistrz coś do tego raportu 

chciałby dodać? 

• Tomasz Latocha (Burmistrz Brzeska) 

Myślę, że raport jest proszę Państwa dosyć szczegółowy, zawiera wszystkie obszary z realizacji 

zadań gminnego programu Profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych. Jeżeli 

oczywiście byłyby jakieś pytania, chętnie udzielimy na nie odpowiedzi. Dziękuję. 

Pytań radnych brak. 

 Głosowano w sprawie Rada Miejska w Brzesku  pozytywnie  ocenia raport z wykonania 

w 2023 roku gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 

oraz przeciwdziałania narkomanii i efektów jego realizacji. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (17) 

Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Jadwiga Dadej, Krystyna Gibała, Roman 

Gurgul, Seweryn Kozub, Adam Kwaśniak, Anna Lubowiecka, Zbigniew Łanocha, Agnieszka 

Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Bogusław Sambor, Daniel Szczupał, Kamil Trąba, Bartłomiej 

Turlej, Adrian Zaleśny 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Janusz Filip 

BRAK GŁOSU (2) 

Franciszek Brzyk, Rafał Cichoński 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Duda 

Ad. 10. Podjęcie uchwał w sprawach: 

 a) zmiany uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Brzesko udostępnionych dla wszystkich 

operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów; 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny – zwrócił się do Burmistrza o omówienie 

projektu uchwały jw.  

W dyskusji wzięli udział: 

• Tomasz Latocha (Burmistrz Brzeska) 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Otóż w samym dokumencie nastąpiła tylko jedna 

niewielka zmiana,  dołożono przystanek, tak jak do tej pory po jednej stronie drogi, został 

zainstalowany po drugiej. Stąd też wykaz należał uzupełnić i podać do wiadomości, tak żeby 

uchwała była aktualna. W zasadzie na tym polega zmiana tej uchwały. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny Otwieram dyskusję. Czy ktoś z Pań i Panów 

radnych chciałby zabrać głos? 

Nie widzę zgłoszeń, zamykam dyskusję. 

 Głosowano w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Gmina Brzesko udostępnionych dla wszystkich operatorów i przewoźników 

oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów; 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (18) 

Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Jadwiga Dadej, Janusz Filip, Krystyna 

Gibała, Roman Gurgul, Seweryn Kozub, Adam Kwaśniak, Anna Lubowiecka, Zbigniew Łanocha, 

Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Bogusław Sambor, Daniel Szczupał, Kamil Trąba, 

Bartłomiej Turlej, Adrian Zaleśny 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (2) 

Franciszek Brzyk, Rafał Cichoński 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Duda 

Uchwała nr V/35/2024 – uchwała została podjęta. 

 b) zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego programu Rewitalizacji Gminy Brzesko na 

lata 2022-2029; 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny – zwrócił się do Burmistrza o omówienie 

projektu uchwały jw.  
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W dyskusji wzięli udział: 

• Tomasz Latocha (Burmistrz Brzeska) 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Zmiana uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Rewitalizacji polega generalnie na tym, iż program można powiedzieć został troszeczkę 

uaktualniony tak, aby mógł zostać wpisany na listę do marszałka i tam zmian było kilka. Jedna 

zmiana dotyczyła uaktualnienia opisu dotyczącego Placu Kazimierza i potrzeby rewitalizacji tego 

placu. Druga zmiana dotyczyła takiej szerszej korekty dotyczącej zadania zgłoszonego przez nasz 

Browar. No i zostało dołożone zadanie dotyczące Stawu Wolnego, rewitalizacji obszaru wokół 

Stawu Wolnego i samego stawu. To jest całkiem nowe zadanie wpisane do tego programu. 

Dodam tutaj, że złożyliśmy wniosek, wynajęliśmy firmę projektową. Projekt samego PFU, czyli 

Programu Funkcjonalno-Użytkowego wynosi ponad 24 tys. złotych. Mamy nadzieję, że w 

najbliższych dniach otrzymamy jakby taki pierwszy zarys tego PFU do konsultacji, tak aby później 

ten dokument mógł służyć do ewentualnych prac projektowych. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny Otwieram dyskusję. Czy ktoś z Pań i Panów 

radnych chciałby zabrać głos? 

Nie widzę zgłoszeń, zamykam dyskusję. 

 Głosowano w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego programu Rewitalizacji Gminy Brzesko na lata 

2022-2029; 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (19) 

Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Jadwiga Dadej, Janusz 

Filip, Krystyna Gibała, Roman Gurgul, Seweryn Kozub, Adam Kwaśniak, Anna Lubowiecka, 

Zbigniew Łanocha, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Bogusław Sambor, Daniel 

Szczupał, Kamil Trąba, Bartłomiej Turlej, Adrian Zaleśny 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 
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Rafał Cichoński 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Duda 

Uchwała nr V/36/2024 – uchwała została podjęta  

 

 d) zmiany uchwały Budżetowej Gminy Brzesko na rok 2024. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny – zwrócił się do Burmistrza o omówienie 

projektu uchwały jw.  

• Celina Łanocha (Skarbnik Gminy) 

Dokonała szczegółowego omówienia projektu uchwały jw.  

(Treść całej w/w wypowiedzi znajduje się w nagraniu z przedmiotowej sesji w systemie 

elektronicznym) 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny Otwieram dyskusję. Czy ktoś z Pań i Panów 

radnych chciałby zabrać głos? 

Nie widzę zgłoszeń, zamykam dyskusję. 

 

 Głosowano w sprawie 

zmiany uchwały Budżetowej Gminy Brzesko na rok 2024. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (19) 

Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Jadwiga Dadej, Janusz 

Filip, Krystyna Gibała, Roman Gurgul, Seweryn Kozub, Adam Kwaśniak, Anna Lubowiecka, 

Zbigniew Łanocha, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Bogusław Sambor, Daniel 

Szczupał, Kamil Trąba, Bartłomiej Turlej, Adrian Zaleśny 

PRZECIW (0) 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Rafał Cichoński 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Duda 

Uchwała nr V/37/2024 – uchwała została podjęta. 

Ad. 11. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Brzesku w sprawie udzielonych 

odpowiedzi na interpelacje i zapytania w okresie międzysesyjnym. 

Informacje przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny – pytań do sprawozdania 

brak.  

Ad. 12. Interpelacje Radnych. 

Radny Janusz Filip – złożył wniosek - zapytanie w ramach dostępu do informacji publicznej dot. 

odbytego szkolenia w Zakopanym. 

Ja chciałem złożyć wniosek do Pana Burmistrza. W związku z ukazaniem się na stronie WS 

artykułu dotyczącego wyjazdu szkoleniowego Burmistrza Brzeska wraz z pracownikami i radnymi 

oraz lakoniczną odpowiedzią na to publiczne zapytanie Sekretarza Gminy Brzesko w tym 

temacie. Wnioskuję o pełne i wyczerpujące udzielenie informacji publicznej zgodnie z 

załączonymi załącznikami. I proszę Państwa to jest zapytanie Pana Maksymiliana D. Jest to na 

stronie WS dostępne dla każdego mieszkańca. I tutaj jest 19 pytań. 

1. Kiedy dokładnie odbył się kilkudniowy wyjazd do Zakopanego lub okolic po zakończonych 

wyborach samorządowych, w których uczestniczył Pan Burmistrz i wybrane przez Pana 

osoby?. 

2. Proszę o przekazanie dokładnego spisu osób, które brały udział w tym wyjeździe oraz 

zajmowane stanowiska, aby móc powiązać te osoby z celem tego wyjazdu ?. 

3. Jakie były kryteria doboru osób uczestniczących w tym wyjeździe?. 

4. Jaki był cel tego kilkudniowego wyjazdu Pana Burmistrza z częścią radnych i urzędników? 

5. Ile trwał Państwa pobyt w Zakopanem lub okolicach i z jakich środków był finansowany? 

6.  W jakim hotelu, pensjonacie byli Państwo zakwaterowani? 

7.  Proszę o przesłanie kserokopii faktur lub wszystkich faktur za pobyt wszystkich osób w 

Zakopanem lub okolic Zakopanego, włączając w to wszystkie dodatkowe koszty, jakie 

mogły wynikać z tego wyjazdu ?. 

8. Kto był organizatorem i pomysłodawcą wyjazdu?. 
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9. Z jakimi środkami transportu pojechała tak duża grupa osób?. 

10. Kto opłacał koszty wyjazdu wszystkich osób?. 

11. Dlaczego wyjazd nie mógł się odbyć do lokalnych hoteli, których w okolicy mamy wiele,  

a tym samym wspierać lokalnych przedsiębiorców?. 

12. Jeżeli było to szkolenie, to proszę podać dokładny plan, agendę tego spotkania ?. 

13. Jeżeli to było szkolenie, to dlaczego nie mogło się to odbyć w Brzesku lub okolicy, gdzie 

jest dużo taniej niż w Zakopanem lub w jej okolicach?. 

14. Jeżeli to było szkolenie, to dlaczego nie mogło się to odbyć online w klimatyzowanej sali 

Urzędu Miejskiego w Brzesku? 

15. Jeżeli szkolenie prowadziła osoba z Zakopanego lub okolic, to nie byłoby taniej zapłacić 

tą osobę do brzeskiego hotelu, a tym samym zredukować koszty o 95%?  

16. Jeżeli to było szkolenie, to czy instruktor nie mógł pochodzić z naszych terenów, bo 

można domniemywać, że instruktorów prowadzących takie szkolenia w Małopolsce jest 

sporo. 

17. Kiedy zobaczymy i odczujemy fakty tego wyjazdu, tego szkolenia? 

18. Proszę o uzasadnienie zasadności tego szkolenia w tak drogim miejscu. 

19. Jeżeli ten wyjazd nie był szkoleniem lub wycieczką, proszę o dodatkowe uzasadnienie 

pobytu tak dużej grupy osób z Brzeska przez kilka dni w takim drogim miejscu, jakim jest 

Zakopane lub okolice wraz z dokładnym planem i dokładną agendą. Tu jest podpis Pana 

Maksymiliana D. 

Jako, że jest to informacja publiczna, to są środki publiczne. Jest również odpowiedź Pana 

Sekretarza lakoniczna, że Pan Burmistrz piastując swoją funkcję wielokrotnie wyjeżdżał na 

spotkania, które odbywały się w różnych miejscach. Każdy pracownik samorządowy zgodnie z 

ustawą o pracownikach ma obowiązek podnoszenia swoich kwalifikacji zawodowych i należy 

dodać, że wielu pracowników samorządowych odwiedza małopolskie miejscowości w czasie 

wolnym od pracy. Uważam, że ta odpowiedź jest to odpowiedź, która pomija główne tematy 

tych pytań. Dla transparentności urzędu i Pana Burmistrza, dla dobra urzędu wypadałoby ten 

temat wyjaśnić. Z jakich to środków było, zgodnie z tymi pytaniami. To jest temat, który wyłonił 

się przed kilku dniami. Pokazał się ze strony oficjalnej. Jest dyskusja bardzo taka bym powiedział 

agresywna czasami. Lepiej wyjaśnić i w zarodku temat zgasić, niż żeby to się rozwijało. Dziękuję 

serdecznie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny Czy spośród Państwa radnych są jeszcze jakieś 

zgłoszenia? 

Nie widzę. 
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Panie Burmistrzu, czy Pan chciałby się jakoś odnieść do tego wniosku w punkcie interpelacje? 

Bardzo proszę. 

 Pan Grzegorz Brach (Zastępca Burmistrza) 

Panie Przewodniczący, Szanowny Panie Radny. Sposobem zwracania się do władz 

samorządowych jest forma pisemna. Nie czytamy różnego rodzaju portali i komentarzy. Jak 

rozumiem Pan zwraca się o udzielenie informacji publicznej, czy Pan cytuje? Pan się zwraca. 

Wobec tego, jeżeli Pan jako radny zwraca się, otrzyma Pan dokładną informację zawierającą 

uzasadnienie, czy jest to informacja publiczna, a jeżeli uznamy, że jest, to również pełną 

informację. Natomiast odpowiedź na informację, którą udzieli Pan Sekretarz, jeżeli taka jest, jak 

Pan zacytował, została przesłana do wnioskodawcy. 

Jak rozumiem, jeżeli wnioskodawca jest niezadowolony albo nie wypełnia to jego oczekiwań, 

przysługuje mu kolejny etap. Mianowicie wystąpienie na drogę sądową albo w jakiejś innej 

formule, tak aby tę informację publiczną uzyskał. Działamy na gruncie ustawy, a zatem 

ustawodawca precyzyjnie wskazuje, co należy zrobić. Słowem, jeżeli wpłynie Pańska informacja 

do nas, to się do niej odniesiemy. Natomiast na jakieś wpisy, na jakichś innych portalach trudno 

odpowiadać, jeżeli tego nie czytamy i w dyskusji udziału nie bierzemy. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny Bardzo dziękuję Panie Burmistrzu. W związku 

 z tym, że nie widzę dalszych zgłoszeń, zamykam punkt dwunasty. 

Ad. 13. Zapytania radnych. 

1. Seweryn Kozub (Radny Rady Miejskiej w Brzesku ) 

1) Zapytanie dot. szkód wyrządzanych przez dziki oraz nakazu wykaszania  gruntów 
gminnych przy ul. Bagiennej , Mokrej, Cichy Kącik, Wyspowej oraz Wodnej: 

 
 https://bip.malopolska.pl/umbrzeska,a,2509118,zapytanie-nr-1-radnego-seweryna-kozuba-
sesja-31-lipca-2024-r.html 
 

2) W związku ze zgłoszeniami oraz wnioskami składanymi przez mieszkańców ulic: 
Młyńskiej, Słotwińskiej, Wodnej oraz Oświecenia, dotyczącymi remontu dróg zwracam 
się z prośbą o ujęcie tych wniosków w budżecie Gminy Brzesko na rok 2025: 

 
sesja-31-lipca- https://bip.malopolska.pl/umbrzeska,a,2509128,zapytanie-nr-2-radnego-
seweryna-kozuba-2024-r-wraz-z-odpowiedzia.html 
 

3) Dot. pozyskania środków finansowych na budowę kanalizacji : 
  

https://bip.malopolska.pl/umbrzeska,a,2509118,zapytanie-nr-1-radnego-seweryna-kozuba-sesja-31-lipca-2024-r.html
https://bip.malopolska.pl/umbrzeska,a,2509118,zapytanie-nr-1-radnego-seweryna-kozuba-sesja-31-lipca-2024-r.html
https://bip.malopolska.pl/umbrzeska,a,2509128,zapytanie-nr-2-radnego-seweryna-kozuba-sesja-31-lipca-2024-r-wraz-z-odpowiedzia.html
https://bip.malopolska.pl/umbrzeska,a,2509128,zapytanie-nr-2-radnego-seweryna-kozuba-sesja-31-lipca-2024-r-wraz-z-odpowiedzia.html
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https://bip.malopolska.pl/umbrzeska,a,2509129,zapytanie-nr-3-radnego-seweryna-kozuba-
sesja-31-lipca-2024-r.html 

 
 

4) Dot. Petycji w sprawie utworzenia wybiegu dla psów: 
 
https://bip.malopolska.pl/umbrzeska,a,2509130,zapytanie-nr-4-radnego-seweryna-kozuba-
sesja-31-lipca-2024-r.html 
 

 
2. Barbara Borowiecka (Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Rady 

Miejskiej w Brzesku ) 

Zgłosiła Wniosek: dot. ulicy Wiejskiej. Na mostku zniszczono oznakowanie i ponawiam prośbę  

o montaż barierki ochronnej. Rów jest ciągle niewykoszony i brak jest odpowiedniej 

widoczności. 

Osoby, które przejeżdżają nie znają tego terenu. Jest zagrożenie  wpadnięciem do tej fosy. 

 Tomasz Latocha (Burmistrz Brzeska) 

Pan radny Seweryn Kozub zapytanie w  sprawie dzików. 

My już przedstawialiśmy informację, jak wygląda stan faktyczny i prawny związany z naszą 

kompetencją dotyczącą dzikiej zwierzyny, czy zwierzyny w stanie wolnym. Mówimy tutaj  

o dzikach. W zasadzie nie posiadamy możliwości żadnych finansowych i to jest jednoznaczna 

wykładnia Regionalnej Izby Obrachunkowej o jakichkolwiek wydatkach związanych z gospodarką 

łowiecką. Zwierzyna w stanie wolnym jest własnością skarbu państwa, obszary łowieckie 

wydzierżawia starosta i wtedy one są jakby w gospodarowaniu myśliwych. Kompetencja polega 

na tym, że raz w roku opiniujemy roczne plany łowieckie. Każde Koło Łowieckie działające na 

terenie gminy występuje z takim wnioskiem o zaopiniowanie planu łowieckiego. My za każdym 

razem wnosimy adnotację, iż opiniujemy pozytywnie pod warunkiem zwiększenia odstrzału. 

Natomiast mamy, tak jak powiedziałem interpretację Regionalnej Izby Obrachunkowej, że 

żadnych kosztów gmina nie może ponosić na gospodarkę łowiecką, bo nie jest to nasze zadanie 

wynikające z ustawy. 

Jeżeli chodzi o kwestie budżetowe, na razie realizujemy budżet na 2024. Oczywiście 

przyglądamy się możliwościom pozyskania środków w programach, które będą się pokazywały. 

Natomiast, do konstruowanie budżetu, przystąpimy zapewne w październiku. Wtedy będzie czas 

na to, żeby dyskutować, co ewentualnie w tym budżecie będzie mogło zostać zawarte, no i będą 

te zadania  zależały od wysokości środków, które samorząd będzie posiadał i z nich ewentualnie 

https://bip.malopolska.pl/umbrzeska,a,2509129,zapytanie-nr-3-radnego-seweryna-kozuba-sesja-31-lipca-2024-r.html
https://bip.malopolska.pl/umbrzeska,a,2509129,zapytanie-nr-3-radnego-seweryna-kozuba-sesja-31-lipca-2024-r.html
https://bip.malopolska.pl/umbrzeska,a,2509130,zapytanie-nr-4-radnego-seweryna-kozuba-sesja-31-lipca-2024-r.html
https://bip.malopolska.pl/umbrzeska,a,2509130,zapytanie-nr-4-radnego-seweryna-kozuba-sesja-31-lipca-2024-r.html
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będzie mógł realizować zadania lub uznać te środki jako środki na wkład własny. Wiemy, że na 

część zadań nie ma możliwości pozyskania dofinansowania. Najczęściej odbywa się to w formule 

konkursowej, muszą być spełnione konkretne kryteria. Po pierwsze drogi muszą łączyć drogi 

kategorii wyższej, muszą przebiegać wśród budynków użyteczności publicznej, mówimy tutaj 

szkoła, kościół, przedszkola, to wszystko jest punktowane, przystanek i tak dalej. No  

i w zależności od tego, jakie programy się pojawiają, najczęściej to jest rządowy program 

Modernizacji Dróg Lokalnych. Za pośrednictwem wojewody  po środki krajowe sięgamy, za 

każdym razem składamy wnioski. Przypominam, że każda gmina w roku może złożyć tylko dwa 

takie wnioski i decyzje oczywiście zapadają wtedy po analizie, która z dróg ma szansę uzyskać 

finansowanie i odpowiednią punktację. Jeżeli chodzi o kanalizację, my na bieżąco budujemy 

kanalizację. W tym momencie możliwości pozyskania środków przeznaczyliśmy na kontynuację 

zadania w Jasieniu. Dopiero zakończyliśmy w Jadownikach i kolejno realizujemy. Myślę, że  

w tym zakresie działamy bardzo sprawnie i te budowy postępują w zależności od tego, ile 

możemy tylko środków pozyskać. No i oczywiście warto mieć na uwadze to, że też składaliśmy 

wnioski, często zanim te środki otrzymaliśmy, minęło dwa lata. Takie sytuacje się zdarzały. Jeżeli 

się tylko pojawią środki, a będzie możliwość, będziemy mieć taki limit, będziemy takie wnioski 

składać. 

Jeżeli chodzi o wybieg dla psów, będziemy analizować sytuację. Nie do końca czasem oczywistą 

jest rzeczą, jeżeli nawet ktoś proponuje pewną lokalizację z różnych względów, niekoniecznie 

zawsze można w danym miejscu taki wybieg zorganizować z uwagi na otoczenie, środowisko, 

które tam się znajduje, czy też klasyfikację gruntów. 

Pytanie Pani radnej Borowieckiej. 

Zgłoszenie  zostanie przekazane do Wydziału Infrastruktury. 

Na bieżąco postaramy się zareagować na Pani również głos. 

Bardzo dziękuję. 

 Grzegorz Brach (Zastępca Burmistrza) 

 Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. 

Organy władzy publicznej działają na podstawie i w granicach prawa. Być może już o tym 

zapomnieliśmy i dlatego domagamy się różnych działań. Otóż wracając do dzików. Art. 45 

ustawy prawo łowieckie, który jest aktem obowiązującym powszechnie, a więc dotyczy również 

gminy Brzesko. Otóż artykuł ten jednoznacznie stanowi w swoim punkcie trzecim, że  

w przypadku szczególnego zagrożenia w funkcjonowaniu obiektów użyteczności publicznej, 

obiektów produkcyjnych przez zwierzynę dziką, starosta w porozumieniu z Polskim Związkiem 
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Łowieckim może wydać decyzję o odłowie, wraz z uśmierceniem lub odstrzale redukcyjnym 

zwierzyny. A zatem gmina, władze gminy i burmistrz nie mają uprawnień do realizacji zadań 

związanych z dzikami. To nie jest zadanie gminy. Wielokrotnie to powtarzaliśmy, ale niektórzy 

konsekwentnie domagają się, aby gmina reagowała. Być może robią to z dobrego serca, być 

może z przekonania, że jest to zadanie władz miejskich, dlatego że mamy sytuację, gdzie  

w dużych miastach, gdzie mamy miasta na prawach powiatu. Tam prezydent realizując zadania 

starosty, bo taka jest konstrukcja, wykonuje te działania. Mówimy tutaj czasem o Krakowie,  

o Gdańsku, o Wrocławiu, o Poznaniu. Tam istotnie realizuje to prezydent tylko dlatego, że  

z konstrukcji ustawy o samorządzie terytorialnym miasta na prawach powiatu nie mają starosty. 

Tam jest powiat grodzki i ziemski, w tym przypadku powiat grodzki, a więc realizuje to wtedy 

prezydent. A zatem nie możemy, nie dlatego, że nie chcemy, ale po prostu nie możemy 

zajmować się zwierzętami dzikimi, w stanie tymi między innymi dzikami dzikimi. Natomiast 

zwierzęta gospodarskie, bezdomne, które zabłąkały się, uciekły, są zadaniem własnym gminy. 

Także proszę przekazywać te informacje, jeżeli mieszkańcy do Państwa się zgłaszają. Jak 

najbardziej należy reagować, ale właściwym organem jest starosta. Dziękuję bardzo. 

 Tomasz Latocha (Burmistrz Brzeska) 

 Jeszcze jedno zdanie dosłownie dopowiem. Oczywiście my stosujemy wnioski do Pana Starosty 

o odstrzale redukcyjnym. Czyli jeżeli mamy takie zgłoszenie, mamy taką informację, to taki 

wniosek do Pana Starosty o wydanie decyzji o odstrzale redukcyjnym my kierujemy. I Pan 

Starosta najczęściej z dużym zrozumieniem i życzliwością takie decyzje o odstrzale redukcyjnym 

wydaje. Ale tutaj proszę Państwa w zasadzie nie ma znaczenia, czy to złoży taki wniosek gmina, 

czy poszczególny mieszkaniec. 

Mieszkaniec bezpośrednio sam może wysłać pismo do starosty, zamiast do urzędu i my dopiero, 

do urzędu miejskiego i my dopiero do starosty, bezpośrednio może wysłać i napisać. Z tym, że 

istotną informacją jest to, że ma wskazać numer działki, ponieważ starosta w swojej decyzji musi 

wykazać numer działki, na której te dziki się znajdują. Najczęściej to jest pokazywane kilka, dwie, 

trzy działki, gdzie te dziki gdzieś tam pomiędzy tymi działkami meandrują, no bo jeżeli to są 

jakieś pola, które nie są ogrodzone, czy też jakieś inne działki, czasem nieruchomość składa się  

z kilku działek, to wtedy należy te numery wskazać i wtedy starosta precyzyjnie wydaje decyzję  

o strzale redukcyjnym na te konkretne działki. Ale można to wysłać bezpośrednio do starosty, 

niekoniecznie za pośrednictwem Urzędu Miejskiego, ale jak taki wniosek trafia, to nigdy nie 

zostawiamy go bez rozpatrzenia, bez odwołania, tylko zawsze przekazujemy wedle kompetencji. 

Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny Bardzo dziękuję Panie Burmistrzu. W związku  

z tym, że nie widzę dalszych zgłoszeń, zamykam punkt trzynasty. 
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Ad. 14. Zapytania przewodniczących jednostek pomocniczych Gminy i odpowiedzi na nie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny czy ktoś z  przewodniczących lub sołtysów 

chciałby zabrać głos w tym punkcie? 

Nie widzę zgłoszeń. 

Zamykam punkt czternasty. 

 

Ad. 15. Wolne wnioski i zapytania. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny czy ktoś z  radnych chciałby zabrać głos w tym 

punkcie? 

W dyskusji wzięli udział: 

1. Seweryn Kozub (Radny Rady Miejskiej w Brzesku ) 

Ja w nawiązaniu do zapytania od Pani radnej Agnieszki Mastalskiej - Sowy do Pana Starosty 

dotyczącego boiska Orlik znajdującego się przy Zespole Szkół Technicznych i Branżowych. Tutaj 

przeglądając w punkcie ósmym informacje o realizacji zadań inwestycyjnych i remontowych 

realizowanych w pierwszym półroczu jest informacja dotycząca odbioru również naszego boiska 

przy BOSiR-e, boiska Orlik remontowanego. Chciałem zapytać,  czy też jak gdyby jeszcze  

w okresie wakacyjnym jest szansa, że to boisko zostanie odebrane i oddane do użytkowania 

młodzieży? Dziękuję. 

2. Tomasz Latocha (Burmistrz Brzeska) 

Tak, w dniu wczorajszym zgodnie z zapisami umowy pomiędzy inwestorem, a wykonawcą 

zostało dokonane zgłoszenie wykonawcy o gotowości do odbioru prac i taki wstępny odbiór się 

odbył. Trwają w tym momencie formalności, czynności i zakładam, że jeżeli wszystko pójdzie 

zgodnie ze sztuką, niezależny inspektor nadzoru wyłoniony do nadzorowania tej inwestycji też 

swoje dokumenty podpisze. To boisko być może nawet od początku przyszłego miesiąca sierpnia 

będzie oddane do użytkowania. Oczywiście są pewne prace porządkowe, tam jeszcze przy 

ogrodzeniu, bo nie było piłkochwytów, bo nie były w zakresie,  czy ogrodzenie nie było  

w zakresie zadania. Myśmy na to boisko otrzymali dotację 200 tys. złotych, 160 tys. chyba 

złotych z Ministerstwa Sportu. Blisko 600 tys. wydaliśmy z własnych środków. Więc zakres był 

ograniczony do nawierzchni kompleksu boisk, czyli boiska wielofunkcyjnego, plus boiska 

trawiastego. No i teraz administrator, jakim jest Brzeski Ośrodek Sportu i Rekreacji będzie 
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ewentualnie jakieś tam prace porządkowe po tej budowie wykonywał, może jakąś konserwację 

tego ogrodzenia. No i chciałbym, żeby to boisko było czynne od początku miesiąca, jeżeli to tylko 

będzie możliwe, przynajmniej taka moja intencja by była. 

Więcej zapytań nie zgłoszono. 

Głos zabrała Mieszkanka Mokrzysk - Ja się zwracam do Pana Burmistrza, do Pana 

Przewodniczącego, do Pana Burmistrza, do Pana Przewodniczącego i do wszystkich radnych. 

Mam taką prośbę. Od 20 lat zalewa mnie woda z ulicy Jana Kantego. To jest droga gminna.  

Gmina dała do kolegium, kolegium do wójta, z powrotem było tu, z powrotem do sądu. Ze sądu 

wróciło się, bo gmina się nie zgodziła, jeszcze raz poszło do kolegium, potem do wójta  

i z powrotem do sądu. Mam tu postanowienie sądowe, że powinna być droga odwodniona.  

Panie Burmistrzu i tu wszyscy radni, zwracam się do Was. Mam tu zdjęcia i mogę pokazać. 20 lat 

jestem gnębiona, ja już nie mam siły. Panie Burmistrzu, od Pana wizyty, które byłam, to gdzie się 

znalazłam? , na pogotowiu, mam skierowanie do kardiologa, żebym ja chodziła i prosiła, to jest 

droga gminna. Zalewa mnie, normalnie rzeka idzie. I mówiłam Panu Burmistrzowi, wszystkim 

chodziłam. Jak macie takiego bubla robić, to nie róbcie. Zrobili Panowie jeszcze gorzej. Tamtą 

zrobili drogę bez odbioru. Tę zrobili z odbiorem. Ten wykonawca, co robił to powinien za to 

zapłacić, bo takiego bubla zrobić to jest tragedia. Ja mam tu zdjęcie.  Panie Burmistrzu, no trzeba 

tą drogę poprawić, odwodnić. Przecież ta droga miała być odwodniona. Co zrobiliście Panowie? 

Czy studzienki?, jest tu Pan Sołtys?. Wołałam Pana Sołtysa. Pan Sołtys widział. Normalnie 

wylewa się, przelewa się z tych studzienek. I gdzie idzie? - na moją posesję. Panie Burmistrzu  

i wszystkich was tu radnych proszę. Jak jesteście? Możecie przyjechać i zobaczyć, jak to jest 

wszystko zrobione. Ile my możemy, starzy ludzie, starzy ludzie. Mąż nie da rady wyjść, bo jak 

wyszedł, poślizgnął się i  przewrócił się. Mam wam tu przynieść te wszystkie dokumenty, mogę 

wam tu pokazać. Wodę zalała mi studnia, miałam bakterię. Mam tu wszystkie dokumenty, nie 

wiem czy mam tu wam wszystko przekazać?. Ile można? 20 lat, niech sobie Panowie wyobrażą, 

ile można?. Ta droga jest gminna, a jest ustawa z drogi gminnej, nie ma prawa na moją posesję 

wejść. Panie Burmistrzu, proszę tu Pana Burmistrza, proszę was tu wszystkich radnych i proszę 

Pana Przewodniczącego, pomóżcie w tej sprawie. Bo ja już nie mam siły z moim mężem 85-

letnim się dłużej męczyć. Tak jest. Tyle co ja przeszłam po sądach, nikt nie poszedł do sądu. 

Dlaczego nie poszli do tego sądu?. Mogli posłuchać, co sąd mówił. Tak jest.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny  Szanowna Pani. Oczywiście wniosek, który Pani 

złożyła zostanie zaprotokołowany. Nie wiem, czy Pan Burmistrz w jakiś sposób się odniesie. 

Bardzo proszę Panie Burmistrzu. 

Tomasz Latocha (Burmistrz Brzeska) - Tak, sprawa jest nam doskonale znana. Jakiś czas temu po 

wyroku sądowym, sprawy zaczęły się wcześniej, jeszcze przed tą kadencją, przed poprzednią 
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kadencją. Tak jak Pani wspomniała, ponad 20 lat ta sprawa się toczy. Wchodzą w grę również 

różne spory sąsiedzkie, zalewanie, podnoszenie terenu. A to są sprawy oczywiście trudne i ich 

konsekwencje trudne do przewidzenia, zwłaszcza kiedy dochodzi do tak zwanych deszczy 

nawalnych, kiedy ten opad jest jednorazowo bardzo duży. W związku z tym, że ostatecznie po 

sprawach, które się toczyły, od kilku, kilku dobrych kadencji, różne osoby w to były 

zaangażowane. My odpowiedzieliśmy na tutaj wskazania sądu, została wynajęta firma 

projektowa, która miała zaprojektować rozwiązania inżynieryjne do przechwycenia tej wody. 

Projekt uzyskał pozwolenie na budowę, został zrealizowany w formule studni chłonnych.  

W związku z tym, że ta droga no niestety jest dosyć wąska i nie ma do końca możliwości 

wykonania jakiegoś kanału, trzeba było to włączać do kanału drogi powiatowej. Bardzo dużo 

powierzchni posesji, które znajdują się przy tym, zostało też wybrukowanych, z dachów,  

z różnych innych miejsc ludzie zalewają wodą. Niektórzy rzeczywiście tą topografię terenu 

troszeczkę sobie zmienili. No i to w jakiś sposób na pewno wpływa też na nieruchomość, której 

Pani jest właścicielem. Zadanie tak jak przewidział to inżynier projektant, tak jak przewidziało to 

pozwolenie na budowę zostało zrealizowane. My podeślemy jeszcze raz służby, aby 

zweryfikowały jak ono zdaje swój egzamin. Natomiast nie ma takich rozwiązań proszę Państwa 

inżynieryjnych, żeby w przypadku deszczy nawalnych 100% skutków ewentualnie zlikwidować. 

My widzimy, jak pływają nieraz całe miasta, całe ulice. Zresztą Pan radny Kozub tutaj wspomniał 

o Uczestników Ruchu Oporu. Przypomnijmy, że to jest najniższe miejsce w mieście i to nie jest 

to, że tam nie ma kanalizacji. Ona jest, jest drożna, została wyczyszczona, ma odpowiednie 

przekroje, to zostało wszystko zbadane. Natomiast jest to najniższe miejsce w mieście, gdzie z 

terenów zarówno i kościoła, i Żwirki i Wigury, i Ogrodowej, i Legionów Piłsudskiego , ta woda 

tam się zlewa i wtedy, kiedy ten deszcz nawalny jest jednorazowy, w szybkim czasie studnie w 

żaden sposób nie są w stanie wchłonąć tej ilości wody. Kiedyś, kiedy Ogródek Jordanowski miał 

troszeczkę jeszcze inną funkcję, inne zastosowania, był tam staw retencyjny wykopany, gdzie te  

wody były przechwytywane. W którymś momencie, nie wiem w której kadencji, ten staw został 

zasypany, i  ten naddatek wody, który pojawia się na jezdni nie ma swojego ujścia. No 

mieszkańcy nie narzekają na to, że ta woda jest na ulicy, może mało precyzyjnie się wyraziłem. 

Spotkałem się też z grupą mieszkańców i mówią, że to jest ich największa bolączka, że wtedy, 

kiedy jest ten duży deszcz nawalny, kiedy ta woda schodzi, bo ona faktycznie schodzi bardzo 

szybko lub się nagromadza, no to wtedy żeby po prostu tutaj jednak kierowcy byli uwrażliwieni. 

Więc to jest podobna sytuacja. Są takie sytuacje, na które my do końca nie mamy wpływu, siły 

natury są takie jakie są, a wiadomo, że woda też pod górę nie popłynie, a Pani pamięta, że te 

spory sąsiedzkie, które od wielu lat tam mieliście, no one pewnie jakiś wpływ na całą sytuację 

również miały. W każdym bądź razie Pani wniosek zostaje zaprotokołowany, tak jak powiedział 

Pan Przewodniczący. Na jego poczet zostanie wysłany Pan Dyrektor Dobranowski wraz  

z inżynierami, aby zweryfikowali skuteczność urządzeń odwadniających. Dziękuję. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny  Szanowna Pani, ja zdaję sobie sprawę z emocji. 

Zdaję sobie sprawę jakby z trudności załatwiania pewnych spraw z racji dostojnego wieku,  

o którym też Pani wcześniej powiedziała, ale ja też pełnię funkcję sołtysa od blisko 9 lat, więc 

mimo wszystko w tego typu sprawach zachęcam do kontaktu z Panem Sołtysem, i rozmowy na 

ten temat. Myślę, że to będzie dobra ścieżka do załatwienia sprawy w Urzędzie Miejskim.  

Ja wiem, że załatwianie tego typu spraw na sesji Rady Miejskiej może jest efektowne, ale mało 

efektywne. Pani wniosek zapisaliśmy, otrzyma Pani odpowiedź, Pan burmistrz wspomniał też,  

że zostanie skierowany na miejsce zespół z Wydziału Infrastruktury. Zapoznają się ponownie ze 

sprawą, zaglądną pewnie do Pani i jeszcze raz temu się przyjrzą, tak żeby znaleźć dobre 

rozwiązanie. Ale jakby wie Pani, no jakby nie mamy możliwości, przekazywania tych zdjęć 

Państwu radnym i oglądanie. Naprawdę sesja Rady Miejskiej nie jest miejscem na to.  

Rozumiem, przedstawiła Pani wniosek. Ale naprawdę proszę, proszę mi wierzyć, my tej sprawy 

tu i teraz nie załatwimy mimo Pani emocji, mimo naszych szczerych chęci. Przyjęliśmy Panią  

i  Pani prośbę. 

Głos zabrała Mieszkanka Mokrzysk chodzi o to by radni podjęli wniosek, naprawdę ja bardzo 

proszę. Ja nie mam emocji, jeżeli ja dwadzieścia lat chodzę i tyle u sołtysa byłam i tyle razy  

u burmistrza,  ja nie mam emocji. 

Tomasz Latocha (Burmistrz Brzeska) Proszę Państwa, sprawa tak jak Pani powiedziała ciągnie 

się od wielu kadencji. Był projekt, który projektował, czy proponował Pan Burmistrz Wawryka, 

mój poprzednik wiele lat temu, żeby zrobić odwodnienie również przez Pani posesję. Pani się na 

to nie zgodziła, no ma swoje jakby inne oczekiwania, wymagania. Naprawdę zostały podjęte 

działania przez fachowców, czyli my wynajęliśmy fachowego inżyniera, projektanta, który miał 

zaprojektować urządzenia, zaprojektował, a to, że proszę Państwa, no mieszkańcy wypuszczają 

ze swoich posesji wybrukowanych, dosyć szczelnie,  często wodę na jezdnię, wypuszczają z 

dachów, no to wiadomo, że ona musi po prostu zwyczajnie spłynąć i nie da się jednym 

urządzeniem inżynieryjnym, czy jedną kratką tego połknąć. Widujemy się regularnie, my się 

spotykamy z Panią przynajmniej raz w miesiącu. Z tego co wiem u Pana Sołtysa też na każdym 

dyżurze sołeckim w zasadzie co tydzień Pani była. Ja widziałem taki dziennik, który Pan Sołtys 

prowadzi ze wszystkich spraw i spotkań, więc tam wyliczone było, kilkadziesiąt razy spotykaliście 

się.I to, co 20 lat temu gdzieś zostało zawalone, bo 20 lat temu ta droga była budowana, ten 

stan się jeszcze zmieniał. Tak jak mówię, ludzie brukowali , podnosili te swoje posesje. Mieliście 

spory, my też próbowaliśmy zaproponować rozwiązania, aby przez Pani posesję odwodnić, to 

Pani się na to nie zgodziła. No trudno nam znaleźć jeszcze lepsze rozwiązania, ale mimo 

wszystko wniosek padł i ten wniosek zostanie rozpatrzony i fachowców na miejsce wyślemy 

bardzo doświadczonych. Myślę, że Pan dyrektor inżynier Dobranowski jest tutaj świetnym 
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fachowcem również w tej materii i na pewno z dużą wrażliwością i życzliwością do Pani prośby 

podejdzie. Dziękuję, tyle na ten temat.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny   

Szanowna Pani,  ta dyskusja w tej chwili naprawdę do niczego nie doprowadzi, a na pewno nie 

do rozwiązania sprawy w tym momencie. Tak jak wcześniej wspomniałem Pani wniosek został 

przyjęty. Ponownie zostaną podjęte kroki celem sprawdzenia, czy ta sprawa jest możliwa do 

rozwiązania. Bardzo serdecznie Pani dziękuję za zabranie głosu. O głos prosił jeszcze Pan 

Zastępca Grzegorz Brach. Bardzo proszę Panie Burmistrzu. 

  Grzegorz Brach (Zastępca Burmistrza) 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. 

Chciałbym uniknąć wrażenia, że Pani zostawiona jest sama sobie. Ja z Panią rozmawiałem 

kilkanaście razy. To było kilka godzin, długich godzin rozmów. I sprawa istotnie jest trudna, ale 

tam nie jest woda z drogi gminnej. Tam jest woda od połowy ulicy, mieszkańców. Pomysł, który 

był za poprzedniego jeszcze burmistrza przechodził przez Pani działkę, a potem przez działki 

kolejne, ale Pani działka jest pierwsza i Pani nie wyraziła zgody, aby rozpoczynać odwodnienie 

tego punktu przez Pani nieruchomość, tłumacząc, że Pani nie ma dalej, zacytuję, realności na 

kolejne działki. Oczywiście, że nie, ale gdy Pani pierwsza się nie zgodziła, to wtedy nie można 

było tej wody jakoś górą do kolejnych działek przetoczyć. Więc to nie jest sytuacja, która 

wygląda w ten sposób, że to z całej drogi gminnej się do Pani leje. Jest tam ogrodzenie. Ja byłem 

tam kilka razy. Byłem w deszczu, byłem w pogodzie i proszę Pani te historie, że Państwa zalewa 

woda są nie do końca prawdziwe. Tam woda rzeczywiście spływa, dochodzi do ogrodzenia, ale 

za Pani ogrodzeniem i za Pani posesją. Natomiast jeszcze raz, tak jak mówię, podejdziemy 

wtedy, kiedy będzie padał deszcz. Zobaczymy na ile ta studnia chłonna się sprawdza. To nie jest 

kanalizacja burzowa, która ma zassać całą wodę. Jest to system studni chłonnych, który nadmiar 

wody, oczywiście po jakimś czasie, ponieważ grunt jest przepuszczalny, tę wodę po prostu 

wchłonie. Natomiast jeżeli są nawalne deszcze, to z wszystkich miejsc, z prywatnych posesji,  

z dachów woda po prostu spływa. Będziemy, popatrzymy, spróbujemy.  

 Szanowna Pani, pozwólmy się też odnieść Panu Sołtysowi. 
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 Kamil Trąba (Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Brzesku – sołtys 

sołectwa Mokrzyska ); 

Szanowni Państwo, Szanowna Pani. 

Właściwie w tej dyskusji zostało już wszystko opowiedziane. Ja ze swojej strony jedynie mogę 

powiedzieć, że z Panią spotykam się regularnie. Od samego początku bycia sołtysem, to już jest 

szósty rok, właściwie na pierwszym moim dyżurze sołeckim, który pełnię w każdy poniedziałek w 

budynku GOSiR-u mamy przyjemność się spotkać. I na pierwszym spotkaniu Pani do mnie 

przyszła, mówiąc właśnie, że temat już jest praktycznie dwudziestoletni i z tą bolączką się 

mierzy. Zapoznaliśmy się z całością materiału. Ja jako sołtys, więc łącznik pomiędzy 

mieszkańcami, a urzędem gminy wszystkie te tematy zebrałem i również przekazywałem do 

właściwych instytucji, gdzie ten temat jest procedowany tak, jak to zostało przed chwilą 

powiedziane. Tak, oczywiście prowadzę rejestr spotkań i Pani wówczas, nawet w ten 

poniedziałek, który był 29 lipca była u mnie 114. raz. Więc to pokazuje skalę i liczbę naszych 

spotkań, więc to nie jest kilkadziesiąt spotkań, już mamy 114 .Więc ja zawsze jestem otwarty, 

zawsze wysłuchuję i w miarę możliwości pomagam. Temat jest zgłoszony. Została wykonana 

studnia chłonna. Również na poprzedniej sesji zgłosiłem, żeby temu tematowi się przyjrzeć, 

sprawdzić czy rzeczywiście wykonana jest zgodnie ze swoim przeznaczeniem, czy spełnia 

wszystkie parametry. Natomiast pewnych rzeczy i sytuacji na obecną chwilę nie przeskoczymy. 

Natomiast to, co mamy możliwości wykonania, to żebyśmy wykonali. Tyle z mojej strony. 

Ad. 16. Zamknięcie obrad sesji. 

• Adrian Zaleśny (Przewodniczący Rady Miejskiej) 

Bardzo Państwu dziękuję za udział, dziękuję za dyskusję, dziękuję Państwu mieszkańcom za 

udział w dzisiejszej sesji i do zobaczenia na kolejnych obradach. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji  zamykam V posiedzenie Rady Miejskiej  

w Brzesku.   

Przewodniczący 

Rada Miejska w Brzesku 

(-)mgr Adrian Zaleśny 

Przygotowała: Marta Kółkowska 

09 sierpnia 2024 r. 

 


